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Laudácie

Laudácia k životnému jubileu doc. MUDr. Slavomíry Filipovej, CSc.

V týchto dňoch si pripomíname vý-
znamné životné jubileum pani docentky 
Slavomíry Filipovej. Pani docentka Fili-
pová pochádza z utešenej lokality na Slo-
vensku z  Kokavy. Táto krásna časť našej 
krajiny napokon predurčila i  celé sme-
rovanie jej osobného a profesionálneho 
života.

Po ukončení štúdia na Lekárskej fa-
kulte UK pracovala pod vedením dvoch 
vynikajúcich učiteľov: profesora Ivana 
Hulína a  profesora Stanislava Cagáňa. 
Obaja ju nasmerovali na internú medi-
cínu a kardiológiu. Viacero rokov sa orientovala na ne-
invazívnu kardiológiu a elektrokardiografi u. Rozvinula 
predovšetkým povrchové mapovanie EKG a v tejto ob-
lasti predstavuje špičkového odborníka elektrokardio-
grafi e. Z tejto oblasti aj habilitovala z odboru vnútorné 
choroby. Ako skúsený pedagóg viacero rokov viedla 
výuku internej medicíny na IV. internej klinike v celej in-
ternej šírke, od propedeutiky až po špeciálnu internú 
medicínu, pripravovala poslucháčov VI. ročníka.

Po nástupe do NUSCH na kardiologickú kliniku pra-
covala pod vedením profesora Igora Riečanského pre-
dovšetkým v  oblasti neinvazívnej kardiológie. Rozvíja 
problematiku vysokého krvného tlaku, jej sekundár-
nych foriem a predovšetkým rezistentnej hypertenzie. 
Spoluzakladá centrum excelencie pre artériovú hyper-
tenziu na NUSCH, ktoré neskôr i vedie. Zavádza aj novú 
progresívnu metódu radiofrekvenčnej ablácie sympa-
tiku v renálnej artérii pri rezistentnej hypertenzii. 

Pani docentka Slavomíra Filipová viacero rokov pra-
cuje vo výboroch odborných spoločností: Slovenskej 
kardiologickej spoločnosti, v ktorej vykonávala aj funk-
ciu vedeckej sekretárky. Významným dielom sa pričinila 
pri organizovaní vôbec prvých zjazdov Slovenskej kar-
diologickej spoločnosti. Je členkou viacerých pracov-
ných skupín, v  súčasnosti je predsedníčkou pracovnej 

skupiny preventívnej kardiológie. Ak-
tívne pracovala a  pracuje v  Slovenskej 
hypertenziologickej spoločnosti, aj ako 
vedecká sekretárka, podpredsedníčka 
a  v  súčasnosti už druhé funkčné obdo-
bie je jej prezidentkou. Významne posu-
nula túto spoločnosť do kontextu európ-
skej hypertenziológie. Opakovane skvele 
organizovala špičkové podujatia pre 
Evrópskú hypertenziologickú spoloč-
nosť – zimné i letné školy hypertenzioló-
gie na Slovensku. Stretli sa so veľkým zá-
ujmom účastníkov z domova i zo zahra-

ničia a  tieto jej veľmi úspešné odborné podujatia boli 
mimoriadne vysoko hodnotené celým výborom Eu-
rópskej hypertenziologickej spoločnosti. Aktívne pra-
cuje v  predsedníctve SLS, kategorizačnej liekovej ko-
misii pri Ministerstve zdravotníctva SR a etických komi-
sií. Odborná lekárska verejnosť zvlášť vysoko hodnotí 
pani docentku Filipovú za jej prínos pre medziodbo-
rovú spoluprácu a integráciu viacerých súčastí v medi-
cíne: internej medicíny, kardiológie, hypertenziológie, 
aterosklerózy, diabetes mellitus i  na poli kardiovasku-
lárnej prevencie. 

Za jej vysoko kvalitnú prácu bola ocenená viacerými 
oceneniami odborných spoločností.

Pani docentka je veľkým znalcom umenia. Tieto 
vlohy zdedila po oboch svojich rodičoch a  neustále 
ich ďalej rozvíja a zveľaďuje, a tak si cieľavedome úcty-
hodne rozširuje aj svoju zbierku výtvarného umenia od 
našich špičkových umelcov.

Vážená paní docentka, milá Slávka! 
V mene Tvojich kolegov, priateľov a známych Ti chceme 
popriať ku Tvojmu jubileu všetko najlepšie, dobré zdra-
vie, osobné šťastie a veľa ďalších pracovných úspechov!

Andrej Dukát a kolektív redakcie
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